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       Abstract 

 

تقوم دراسة الأطروحة على وفق الدراسات اللسانية الحديثة التي تعد)التواصل( أساس اللغات الطبيعية كونه أداة ربط بين 
على ثلاث ركائز رئيسة مرتبطة فيما بينها,إذ لا تستغني  النشاط التقعيدي للغة والنشاط الإجتماعي لها,وعليه قام)البحث(

 إحداها عن الأخرى,وهي: إبلاغية الخطاب القرآني,وعالميته,والوظائف التداولية للنظرية النحو الوظيفي .

   )دراسة في الوظائف التداولية لنظرية النحو الوظيفي( إبلاغية الخطاب العالمي في النص القرآني   

                       

                 The Global Speech in the Qur'anic Text (A Study in the Functions of the Theory of Functional Grammar) 

 

The study of the thesis is based on modern linguistic studies, which are the basis of 

natural languages as a link between the activity of the language and the social activity of 

the language, and thus (the search) on three pillars linked to each other, as they do not 

dispense with each other, namely: Qur'anic discourse, its universality, and the 

deliberative functions of the theory as a functional form. 
 


